
 

 

ročník  IX.         číslo 1 / 2017  

… a  pokračujeme z kroniky  

Historie školy 1978 / 1979 

Kulturní akce - Stěžejními akcemi podzimních měsíců 

ZŠ byly oslavy 650 let trvání obce Kolešovice.         

Na jejích přípravách se podíleli téměř všichni členo-

vé pedagogického sboru v různých organizacích          

a složkách . Oslavy probíhaly ve dvou dnech. Po slav-

nostním veřejném zasedání MNV připravil recitační 

kroužek školy  působivé pásmo „Domove, domove“. 

Během školního roku vystoupil tento soubor ještě 7x 

při akcích ve škole a 19x na veřejnosti. V září se 

starší žáci zúčastnili mírové slavnosti v Jesenici. Pro 

popularizaci učiva bylo uspořádáno 21 besed, v nichž 

promluvili k žákům povolaní pracovníci, funkcionáři, 

pamětníci závažných událostí atd. Žáci  shlédli šest 

filmových představení a navštívili sedm divadelních 

představení. V průběhu roku jsme několikrát vysta-

vovali na veřejnosti dětské práce, rovněž ve škole 

byly instalovány  výstavky.                                                                                             

Třídní uč. v 1. a 2. třídě je B. Herinková, ve 3. a 4. 

třídě Z. Staňková, v 5. S. Rojíková, v 6. K. Čech,          

v 7. P. Kučaba, v 8. L. Mladý a v 9. L. Pelikánová. Dále 

na škole působí ředitel P. Koutník, zástupce ředitele   

H. Špeciánová a výchovná poradkyně L. Lillová.                                                                                            

Školní družina pracovala opět ve dvou odděleních. 

Docházelo do nich celkem 47 dětí. Práce vychovate-

lek je svědomitá, tvůrčí a systematická. V plánu čin-

nosti je pamatováno na každodenní vycházky, spor-

tovní činnost a hry. Dobrou úroveň má i příprava na 

vyučování a citová a mravní výchova. Vedoucí vycho-

vatelka je H. Klimešová. Vychovatelka Z. Kuklová 

úspěšně pokračuje v dálkovém studiu.                                                                                            

SRPŠ - Během školního roku se uskutečnily čtyři 

schůzky SRPŠ. Činnost byla řízena výborem, který se 

rovněž sešel čtyřikrát. Schůzí bylo využíváno nejen 

k pohovorům o prospěchu a chování a zájmech dětí, 

ale i k seznamování rodičovské veřejnosti s novým 

pojetím čs. školství. Aktivní spolupráce se projevila 

při brigádnické pomoci škole a řešení    některých 

výchovných problémů. V květnu došlo ke změně ve 

funkci předsedy SRPŠ. Místo R. Škody byl zvolen     

F. Lill.  Na začátku školního roku pracovali ve škole 

tito provozní zaměstnanci: Bohumil Dvořák - školník   

a Milada  Benešová – uklízečka. Po jejím odchodu 

v listopadu pomáhala s úklidem E. Lenochová a to do 

31. března. V dalších měsících se nepodařilo MNV 

sehnat novou uklízečku a proto byl úklid školy až do 

31. srpna  prováděn všemi zaměstnanci.                                                                                       

Údržba školy – V průběhu školního roku byly upravo-

vány jednotlivé učebny, esteticky byla vylepšena 

školní  knihovna.  Podstatné zlepšení nastalo              

i v místnosti školní družiny/nový nábytek, lino, kobe-

rec/. V učebně č. 1 byla vyměněna podlaha. V době 

hlavních prázdnin bylo přestěhováno zařízení školní 

kuchyně do nové budovy mateřské školy. Místnosti ve 

školní budově byly upraveny na výdejnu jídel  a pří-

pravnu svačin a dvě jídelny. V zadní budově byla in-

stalována umyvadla a zbudován odpad vody. Sportovní 

areál byl částečně opraven.                    

    -  li -   

Čas plánů 

Současná zima, pěkně krutá, je úmornější než ty předešlé. Krátké dny, vítr, sněžení, náledí. Ale už teď , 

s přibýváním denního světla je vidět, že jí trochu sil ubývá. A mně osobně v téhle době začnou svrbět 

prsty a nemůžu se dočkat jara. Nejen vyšších teplot, ale vrtání se v zemi, chuť na sázení, na první kvít-

ky. Listuji zahrádkářskými časopisy, pročítám knihy o zahradách a hlavně vybírám v katalozích, které 

dostávám, semena a sazenice. Díky nim jsem schopná v lednu slyšet bzučení včel, cítit krásné letní 

teplo a vůně, a vidět zahradu v záplavě květů.  Tak vybírám. Tohle by se mi moc hodilo, to bych chtě-

la, tohle snad i musím mít. Fotografiím se záplavou květů nejde odolat. Sepíšu první seznam a sčítám. 

Tak na tohle můj důchod nestačí. Seškrtávám stylem: to by přes zimu zmrzlo, tomu by se u nás nedaři-

lo,  tohle chce moc vody, to si můžu sama namnožit, to by mi mohla věnovat sousedka, to nemám 

kam vysadit, to je pořádně drahé.  A přestože je konečná suma pořád ještě pořádně vysoká, objed-

návám. Pak začnu chodit po zahradě a hledám to správné stanoviště. Nemáme tu zahradu nějak ma-

lou? Tohle vykopu, tohle přesadím, sem to zasadím. Už se těším. Okopávání, zalévání, pletí si nepři-

pouštím, je ještě v nedohlednu. Přeji vám, abyste všechno dobře naplánovali, objednali, nakoupili, 

zaseli a zasadili, aby vám zahrada dělala radost nádhernými rostlinami a úrodou až do té další zimy.      

              - li- 



 

 

Obecní úřad informuje  - činnost zastupitelstva obce  

Informace z pracovní porady, která se konala dne 29. prosince 2016 na OÚ Kolešovice 

Přítomni: M. Brabcová, M. Dvořák, J. Kovář, J. Lenochová, J. Poděbradská,  J. Hrenáková, J. Leško,  

- Starosta podal zprávu, že v průběhu ledna 2017 bude nutné svolat veřejné zasedání. Hlavním bodem veřejného 

zasedání bude projednání podání žádosti o dotaci do Integrovaného regionálního operačního programu na zlepšení 

výukových podmínek v ZŠ Kolešovice.                       

- Na minulých poradách byli zastupitelé informováni o umístění inteligentních ukazatelů měřičů rychlosti. Na do-

poručení Policie ČR a v souladu s platnou legislativou musí být ukazatele umístěny min. 100 metrů od přechodu 

pro chodce. Je to z důvodu, aby řidič při jízdě mohl včas zareagovat na chodce pohybující se na přechodu. Tyto 

ukazatele musí být umístěny ve směru jízdy a být napájeny elektrickým proudem.  Aby byly tyto dvě podmínky 

splněny, bude nutné  umístit je na sloupy elektrického vedení. Po dohodě s Policií ČR byla vybrána dvě místa pro 

umístění – sloup u domu č.p. 171 ve směru od Hořesedel a druhý u domu čp. 121 ve směru od Kněževsi. Instalace 

ukazatelů by měla proběhnout v průběhu února 2017.                     

- Paní Petra Gažková Bartáková ze Zderazu doručila žádost o koupi pozemku parc. č. 115 v k. ú. Zderaz. Tento 

pozemek sousedí s nemovitostí Zderaz č. p. 50 a paní Gažková by si jeho koupí rozšířila zahradu. Zastupitelé po 

krátké poradě odsouhlasili vyvěšení záměru o prodeji. Po sejmutí záměru a doručených nabídek bude prodej po-

zemku projednán na veřejném zasedání zastupitelstva obce.                     

-  Starosta obce předložil cenový návrh na opravu chmelařského křížku a křížku při silnici na Kněževes ve výši 

45.000,- Kč. Nabídku na opravu křížků předložil pan Zbyněk Džuman z Oráčova. Zastupitelé po krátké poradě na-

vrhli, aby starosta nechal vypracovat konkurenční nabídku na tyto opravy.                                

- Starosta podal zastupitelům informaci, že dne 14.12.2016 proběhlo jednání za účasti starosty obce, ing. M. Zenke-

ra a jeho finančního poradce p. Nováka. Předmětem jednání byla koupě podílu pozemků p. č. st. 416, parc.č. 37/1 a 

parc. č. st. 469/2 v obci a k.ú. Kolešovice. Jedná se o pozemky pod školním hřištěm a pod tělocvičnou. Pan Zenker 

je jeden ze žijících majitelů, od kterého bude po doprojednání dědictví možno odkoupit jeho 1/4 podíl. Na základě 

dohody byla sjednána cena 250,- Kč / m2. Pokud se podaří uzavřít dohodu i s jeho bratrem, stala by se obec majite-

lem jedné poloviny pozemků. Druhou polovinu vlastní paní Vlasta Paynová, která bydlela v Londýně a dnes již 

pravděpodobně nežije a není znám ani žádný její potomek. Polovinu po paní Paynové by obec mohla získat až 

v roce 2023 po převodu na stát podáním žádosti o koupi na ÚZSVM.                                 

-  Dále byla podána informace, jak probíhají přípravné práce na stavbě vodovodu. Je připraven oceněný soupis sta-

vebních prací a připravuje se dokumentace pro výběr zhotovitele stavby. Součástí výstavby bude i provedení jed-

notlivých přípojek po veřejné části. Žádost o dotaci je nutno podat do 19. ledna 2017. 

Zápis z pracovní porady konané dne 16. ledna 2017 na OÚ Kolešovice 

Přítomni: M. Brabcová, M. Dvořák, J. Kovář, J. Lenochová, J. Poděbradská, J. Leško, T. Hrenák,  

Starosta přítomné seznámil s vyvěšeným programem veřejného zasedání Zastupitelstva obce Kolešovice, které se 

bude konat v úterý 24. ledna 2017 od 18 hodin.                      

- Společnost Aves, zapsaný spolek pro záchranu ohrožených živočichů, předložil žádost o finanční dar na provoz 

spolku. Starosta navrhl částku ve výši 5.000,- Kč. Zastupitelé neměli námitek. Částka bude zapracována do návrhu 

rozpočtu obce na rok 2017.                           

- TJ ČLK doručila žádost o poskytnutí příspěvku na činnost spolku ve výši 100.000,- Kč formou finančního daru. 

Zastupitelé proti výši požadované částky nemají námitek. Projednání žádosti je jedním z bodů programu veřejného 

zasedání.                          

- Firma Drops Group a. s. předložila cenovou nabídku na osazení speciálních termostatických hlavic na topná tělesa 

v hlavní budově ZŠ Kolešovice. Jedná se o instalaci 103 ks hlavic. Cenová nabídka činí 119.169,- Kč, včetně DPH. 

Důvodem instalace je nutnost regulace vytápění jednotlivých učeben. Zastupitelé po krátké diskusi s nabídkou sou-

hlasili. Výměna hlavic, po konzultaci s ředitelkou ZŠ, by mohla  proběhnout v období jarních prázdnin.                 

- Společnost ČEZ již před rokem avizovala, že v rámci nutné rekonstrukce sítě NN plánuje uložení kabelů elektric-

kého vedení do země v ulicích na Podskale a na Kněževes, a okolo OÚ až ke Kulturnímu domu. Tím dojde 

k odstranění stávajících betonových sloupů a nástřešníků na domcích, na kterých je umístěno veřejné osvětlení. 

Vzhledem k výše uvedenému bude nutné přistoupit k rekonstrukci veřejného osvětlení. Za tím účelem oslovil sta-

rosta obce firmu, která připravuje projektovou dokumentaci pro ČEZ, se žádostí o vyhotovení prováděcí projektové 

dokumentace na veřejné osvětlení, včetně projednání stavebního povolení. Projektant Jan Kukačka z Čerčan předlo-

žil nabídku ve výši 59.290,- Kč, včetně DPH. Zastupitelé s cenovou nabídkou a vypracováním projektové doku-

mentace souhlasí.                          

-  Ve čtvrtek bude podána žádost o dotaci na akci „Kolešovice, Heřmanov a Zderaz – vodovod“ na Státní fond ži-

votního prostředí do Operačního programu životního prostředí. Maximální možná výše dotace, kterou může obec 

získat, je 72,5 % z uznatelných nákladů na akci. Spoluúčast obce by byla hrazena z úvěru od banky. 



 

 

L Í S T E Č K Y   Z  O B C E  

- Týden po první adventní neděli 4. prosince dorazila za našimi dětmi animační skupina pana         

J. Ladry s Mikulášem a jeho družinou. Přestože mikulášská nadílka patří k velice oblíbeným před-

vánočním akcím, byla účast malá. Nemoc, konkrétně neštovice  dětem znemožnily  zúčastnit se mi-

kulášské zábavy, Tak snad to letos vyjde. Organizátorky byly opět dobře připravené a patří jim po-

děkování.                       

-  V sobotu 10. prosince se uskutečnila POSLEDNÍ LEČ místního mysliveckého sdružení na sále 

kulturního domu.       

-  Novoroční  ohňostroj 1. ledna 2017 na fotbalovém hřišti byl jako každý rok krásný a všichni pří-

tomní se jistě dobře bavili a užili si setkání s přáteli a známými u dobrého svařáčku.  

-  V letošním roce opět třídíme odpad. Nadále budou pytle s plasty odváženy každou poslední středu 

v měsíci. Pokud nechceme, aby to v naší obci vypadalo jako na smetišti, hlavně před některými svát-

ky dodržujme termíny a pytle odvezme na sběrná místa v úterý. Pokud to není možné, máme přece  

sběrný dvůr. Hromady pytlů s plasty a plasty (sudy, židle atd.) daleko před termínem jsou jen naší 

ostudou. Jsou to nepovolené skládky přímo v obci.  

- Připomínáme, že leden je měsícem, kdy je nutné uhradit některé poplatky. Tak nezapomeňte.          

- Počínaje 15. únorem 2017 od 21.30 hodin můžete na obrazovkách ČT2 sledovat dokumentární cyk-

lus Národní klenoty, který diváky v putování za zeleným zlatem zavede i do místního kraje.         

                                              -  jp -   

Statistika obecního úřadu za rok 2016 

Počet obyvatel k 31.12.2016 822  obyvatel  Z  toho Muži 419 Ženy 403 

  věk nad 18 let  Muži 335 Ženy 332 

  do věku 18 let   Muži   84 Ženy   71 

Průměrný věk obyvatel  42,12 let   

Rozložení obyvatel podle pohlaví  Muži 51 %  Ženy 49 %  

Zastoupení rodin podle počtu dětí 
0 dětí  

74 % rodin  

1 dítě  

10 % rodin  

2 děti  

11 % rodin  

3 a více dětí 

5 % rodin  

Počet narozených dětí    3 děti  

Počet uzavřených sňatků  4 manželství 

Počet občanů odhlášených z trvalého   

pobytu  
25 občanů  

Počet občanů přihlášených k trvalému 

pobytu  
38 občanů   

Počet úmrtí na správním území obce  Matriční obvod Kolešovice        15 úmrtí   

 Matriční obvod Hořesedly            2 úmrtí  

- Starosta podal zprávu, že bude podána žádost na Státní fond dopravní infrastruktury o dotaci na výstavbu chodníků 

v severní polovině obce. Jedná se o výstavbu dvou chodníků. Od autobusové zastávky ke školce a od zámku směrem 

k fotbalovému hřišti. Tyto dva chodníky splňují podmínky poskytovatele dotace. Chodníky od Kněževse a ke škole 

jsou v některých místech úzké a nesplňují zákonné předpisy, proto není možnost na SFDI žádost o dotaci podat.  

Jedná se o celkovou investici ve výši 3,8 mil. Kč, s tím, že obec by ze svého rozpočtu investovala částku 800.000,- 

Kč. Pokud by dotace byla obci přidělena, je začátek stavby předpokládán na rok 2018.           

- Dále podal starosta obce zprávu jak probíhá jednání s Policií ČR ohledně umístění dvou inteligentních měřičů rych-

losti od Kněževse a od Hořesedel.. Policie ČR odmítla do obce povolit umístění dvou kusů těchto měřičů. Souhlasí 

s umístěním pouze jednoho. Po nové dohodě se Středočeským krajem bude v obci umístěn pouze jeden měřič, a to u 

domu č.p. 171 na příjezdu od Hořesedel. Toto místo bylo vybráno se zřetelem na pohyb dětí po přilehlém chodníku u 

Mateřské školky. Umístění měřiče by mělo proběhnout v únoru letošního roku. 



 

 

Historie obce Kolešovice trochu z jiného pohledu 

Budeme pokračovat dobou od roku 1914 - 1934, přičemž 

většinu  historie tvoří léta 1914-1918, 1. světová válka  a 

zážitky vojáků z Kolešovic, kteří ji zažili a také přežili. 

Kronika je psaná ručně švabachem, takže pro dnešní 

generaci nečitelná, proto ji do latinky přepisuje pan 

Simon Eis, jenž byl v roce 1946 jako patnáctile-

tý vysídlen s rodinou do Saska, kam odjížděli vlakem z 

Jesenice. Bydlel v domě Kolešovice č.p. 277 (první dům 

napravo za roklí směrem na Pšovlky). Z latinky pro   

Kolešovické listy překládá Mgr. Jana Štillerová.  

 

První zpráva z válečné fronty dorazila do Kolešovic s 

velkým nadšením. Znázorňuje křest ohněm roty číslo 

88 a líčí pocity vojáka - dobrovolníka Ottomara 

Steinera z Hokova:  

„28. srpna 1914, pátek. Máme za sebou tři náročné 

dny. Vracíme se z polní hlídky a další pochod začíná na 

ne-končící, zaprášené ulici, která se táhne od města 

Jaroslaw přes Cieskanow do Belzece a do Ruska. Po 

relativně studené noci nás zahřeje vycházející slunce, 

den je stále teplejší, puchýře se otevírají, bereme 

bundy do ruky, pot z nás teče proudem přes zaprášené 

tváře. V dáli slyšíme rány – děla – zatím pro nás 

neznámý pocit, očekávané osvobození. Dělostřelectvo 

jede vpředu, schované v mracích prachu. Proti nám 

jedou auta – první zranění. Rozhovory umlknou, každý 

se zaobírá svými myšlenkami. Překročíme hranici. „S 

bohem!“ – s touto větou jsem vstoupil na ruské území. 

Jestli pak ho někdy opustím? Kolik z nás, kteří před 

osmi dny ještě plní nadšení a radosti odjížděli z Be-

rouna, se vrátí zpátky domů? Ale moc času na 

přemýšlení nemáme. Rachot děl je stále silnější. 

Brodíme se po kolena v písku. Nemocní zůstanou ležet, 

ale pochod pokračuje dál. Je poledne. Přestávka na 

louce, ale žádná mináž nepřijde. Náš velitel Oberst 

Bolzano by rád ještě dojedl, ale regiment musí 

okamžitě do akce. Tak zní rozkaz! Patrony putují z 

tlumoku do chlebníka, do kapes. Roty se formují a 

vydávají se na cestu. Před námi na bílém skalnatém 

povrchu žene eskadrona husary dopředu, 

dělostřelecká jednotka plzeňského polního děla střílí 

kvapem do výšky. Vpravo od nás se chystá maďarská 

jednotka k útoku. Dosáhli jsme vrcholu. „Dole“ – před 

námi leží zvlněná krajina, všechno louky, s malými 

lesíky a několika málo podmítnutými políčky protkaná. 

V údolí leží městecko, vše zanesené bahnem a nad tím 

se vznášejí bílé obláčky – ruské vojsko. Vytvoříme 

rojnici a postupujeme. Daleko před námi je kapitán 

Neuwirth, náš vedoucí. Z města je slyšet třeskot. 

Naše 4. jednotka se tam vydá. My, 3. jednotka, postu-

pujeme přes bahno. Ruská jednotka střílí nad nás. Ale 

nikdo si toho nevšímá, neznáme totiž ještě účinek 

ruského běsnění. – S s s – t – bezděčně schováváme 

hlavy. První kulky. Poté, co jsme přešli přes bahno, 

jdeme po zvlněné zemi dopředu. Město zůstalo vpravo 

za námi. Ale kde jen jsou Rusové? Mysleli jsme si, že 

zůstali ve městě, ale to už postupuje dopředu naše 4. 

jednotka. Budou na vrcholu před námi? Nevidíme nic. 

Náš velitel vytahuje šavli a rozkazuje: „Bodáky!“. 

Syčení  nepřátelské střelby je stále rychlejší a 

hustější. A když jsme došli na kopec, přepadla nás 

lavina kulek. Schováváme se za hromadou sena v dom-

nění, že kulky neprovrtají seno, ale povel „Dále!“ 

„Dopředu!“ našeho velitele a jeho vlastní příklad nás 

táhne dopředu. Najednou trefí jedna střela velitele 

Neuwirtha do ruky, poté následujou další…on přesto 

postupuje dopředu, až po 9 střelách padne   a je na 

místě mrtvý.  

Nahoře je nízká polní mez, tlačíme se k ní, namačkaní 

k sobě, schováváme se do polní brázdy, jako bychom 

chtěli k hlíně přirůst. Ale přesto je stále někdo stře-

len, sténání a naříkání, bědování a volání o pomoc je 

slyšet na tomto malém kousku půdy. Poručík Steinkog-

ler převezme velení. „Střílejte.“ Sundáme tlumoky, 

položíme je před sebe a připravíme zbraně ke střelbě. 

Bodák se třpytí – „1800“ – zamíříme na cílovou linii, 

jedna hláska a poručík padá k zemi.  

Před námi opět údolí a potom kopec. Na něm jsou 

Rusové. Konečně je máme. Odtud na nás střílí. Nejsou 

vidět žádní lidé, jen pár obrysů na zemi. A nad nimi 

bílé obláčky. Na štěstí už pracuje naše plzeňské 

dělostřelectvo. Jako bychom měli všichni ty samé 

myšlenky, jako na povel vyskočíme všichni a utíkáme 

dopředu, tlumok v levé ruce, zbraň v pravé. Dopředu 

to jde, stále jen dopředu a pořád to někoho z nás 

zasáhne.  

Pane bože, máme tady opravdu všichni zemřít, aniž 

bychom viděli jednoho jediného Rusa? Fláknu sebou na 

zem, hodím tlumok před sebe a začínám střílet. 

Střílím jako zblázněný, stále na malý bílý domeček na 

kopci, patrony docházejí až na železnou zásobu, mám 

posledních 20 kusů v kapse. Nepřátelský oheň zesílí, 

kulomety střílejí také na místo, kde ležím já. Suchá 

země práší, je vidět každý dopad střelby. Začnu si 

hrabat díru. Prohloubím ji polním rýčem, lehnu si na 

záda a myslím na domov. Musel jsem spát, protože 

když jsem se probudil, byla noc, nebyla slyšet žádná 

střelba, jen plápolající ohýnek oznamuje spálení města. 

Připínám si tlumok a jdu zpátky na kopec. Radost, 

štěstí ze shledání, setkávám se s mnohými kamarády 

ze své roty.“ 

 



 

 

Sbor dobrovolných hasičů informuje ...  

K tanci hraje MK Band  

Hasičské bilancování 

Hned po vánočních prázdninách začali mladí hasiči 

zkoušet program na letošní valnou hromadu sboru dob-

rovolných hasičů – tentokrát pohádku O dvanácti měsíč-

kách. Rozdělili jsme si role, pověděli si o kostýmech       

a rekvizitách, které je potřeba připravit a už jsme se těši-

li na první zkoušku. Někteří se text naučili rychle, jiní 

potřebovali nápovědu. Pro jistotu se herci hlavních rolí 

sešli na extra zkoušce ve zbrojnici. Maminky doma při-

pravovaly kostýmy a s dětmi pečlivě zkoušely text,    

takže na poslední zkoušce už všichni text zvládali           

a mohli se zaměřit na „hraní“. Ale už se přiblížil pátek 

27. ledna, tedy den D. 

Všichni herci se sešli před začátkem valné hromady na 

generální zkoušce přímo na přísálí. Povedlo se! A už se 

trousili první hasiči, domácí i hosté, na schůzi.  Samo-

zřejmě nechyběli rodiče našich mladých hasičů! Před 

jejich vystoupením přítomní vyslechli zprávu o činnosti 

sboru za uplynulý rok přednesenou starostou sboru Vác-

lavem Svítkem – díky dotaci MŠMT byly zakoupeny 

nové soutěžní dresy pro mladé hasiče a sportovní trika 

pro vedoucí. Povedlo se vybavit další členy vycházkový-

mi stejnokroji. Hasiči uspořádali v loňském roce hasič-

ský ples, v dubnu pak ve spolupráci s obcí a Svazem žen 

Čarodějnické dopoledne u dětského hřiště a v červnu 

pak u brodu zábavné odpoledne pro mladé i dospělé 

hasiče u příležitosti ukončení soutěžní sezony.  

Ve zprávě nechyběly statistické informace: náš sbor má 

78 členů (32 žen, 46 mužů) průměrného věku 30,8 let. 

Kolektiv mladých hasičů čítá 31 dětí do 18 let. Ti se 

sešli celkem na 32 schůzkách, závodili celkem na osmi 

soutěžích ve čtyřech věkových kategoriích – přípravka, 

mladší, starší a dorost. Z dalších akcí připomeňme výlet 

na vystoupení Cirkusu JoJoo v Kladně a týdenní hasič-

ské soustředění ve Vojtově mlýně.  

Dalším bodem programu už byla pohádka – hned po 

úvodních replikách bylo jasné, že se dětem daří, a že 

divákům se jejich výkony líbí.  Pozornost poutala mace-

cha výborně ztvárněná Andreou Steinerovou. Maruška, 

v podání Kačky Hurtové, zvládla s přehledem, bez jedi-

ného zaváhání velké množství textu. Náročný úkol měl 

také Pavel Čečrdle, který vzal roli za nemocného brášku, 

a tak musel zvládnout dvojroli – na výbornou si poradil 

s dvěma texty, dvěma kostýmy, dvojím přesouváním se 

po „jevišti“. Všichni sklidili zasloužený aplaus. 

Dospělí hasiči pak pokračovali v jednání. Na programu 

byla zpráva o hospodaření a ocenění členů sboru. Stuž-

kou k medaili za věrnost – 20 let obdržel Martin Pouzar, 

za 30 let Jan Ritter a za 40 let Petr Křížek. Ten se stal 

ústřední postavou dalšího ocenění, přesněji poděkování. 

Téměř celých 40 let zastával svědomitě a pečlivě funkci 

pokladníka. Nyní byla na tento post zvolena paní Eliška 

Praisová. Následovala další volba, a ta se týkala postu 

velitele SDH, odcházejícího Jana Rittera nahradil Pavel 

Novotný.  

Valné hromady se jako hosté zúčastnil starosta obce 

Martin Dvořák, starosta Okresního sdružení hasičů     

Zdeněk Ledvinka, člen výkonného výboru OSH Rakov-

ník a člen SDH Chrášťany Ladislav Dvořák a zástupci 

SDH Kolešov a SDH Přílepy. V diskusi starosta obce 

informoval o koupi zásahového vozidla a o stavu       

zásahového jednotky, která se v posledních letech dosta-

la do nečinnosti. Doufejme, že se situace v dalším roce 

vylepší! 

 

   Za SDH Jaroslava Čečrdlová 



 

 

Stalo se v Domově Kolešovice ...   

Zimní období je vždy plné rozdílných pocitů. Někdo rozjímá nad přede-

šlým rokem a událostmi, někdo skepticky počítá dny, během nichž musí 

provést vánoční úklid. A my v Domově? Tento čas je u nás obdobím 

rozmanitých akcí, ze kterých si vyberou nejen romantici, ale i uživatelé 

ryze praktičtí. Období začíná již tradičně zahájením Adventu, kde si 

poprvé společně zazpíváme známé koledy, povyprávíme trochu o histo-

rii tradice adventního období a o zážitcích, na které je obzvláště tento 

čas bohatý. A kapka svařeného vína k tomu, no to je prostě ta pravá 

vánoční atmosféra. 

Mikuláš pak v Domově chodí jen pomyslně. Prostřednictvím rohatých 

pracovnic předá dárky při tradiční a oblíbené hře Bingo a každý uživatel 

dostane něco malého na zub. 

Ani v roce 2016 na nás nezapomněli naši dětští kamarádi z Mateřské 

školky V Lukách Rakovník a Základní školy Kolešovice, kteří nám při-

pravili velmi krásná pásma básní, písní a scének. Velkým překvapením 

pro nás byla velmi šikovná mažoretka se sněhovými tanečnicemi a mo-

derní chlapci s netradičním hip hopovým vystoupením.  

Mezi velmi oblíbené tradiční akce můžeme jistě počítat i zabijačkové 

posezení na 2. patře, které bylo speciálně zavedené pro mužskou část 

našich klientů, jež si často raději než na cukroví smlsnou na něčem „od 

masa“.  

A vůně cukroví? Tou se naši uživatelé mohli potěšit při vánočním peče-

ní, kde nám i muži dokázali, že jsou zdatnými pekaři. 

Ani v tomto období však nikdy nezapomínáme na pravidelné aktivity, 

které se těší velké oblibě. Je proto velmi těžké najít vlastně nějaký den 

volna. Uživatelé mají proto tyto dny velmi rádi, neboť „nemají čas se 

ani nudit“.  

A co nás čeká?  

Muzikálové vystoupení pana Petra Kubece „Semafor“, které se bude 

konat 16. 2. 2017 od 13 hodin v Kulturním domě Kolešovice. Srdečně 

zveme i místní obyvatele. Vstupné 30,- Kč. 

Kloboukový ples se bude konat ve spolupráci s obcí Kolešovice a kole-

šovickými ženami dne 10. 3. 2017 od 13 hodin v Kulturním domě Kole-

šovice. Návštěvníci se můžou těšit na kulturní program a losování vstu-

penek.  Srdečně zveme i místní obyvatele. Vstupné 30,- Kč. Každá vstu-

penka vyhrává!            

             Bc. Martina Hejdová, sociální pracovnice  

 

Srdečně vás zveme na  

M A S OPU STN Í  V E SE L  

 v sobotu 18. února 2017.  

Průvod obcí začíná u kulturního domu od 13 

hodin. Na cestě vás doprovodí kapela Senior 

Band.                                                                   

Maškarní ples začíná ve 20 hodin v Kulturním 

domě v Kolešovicích.  Hraje kapela: Atomy. 

Vstupné: bez masky 90 Kč, v masce 70 Kč  

ČSŽ Kolešovice pořádá v neděli           

19. března 2017 od 10 hodin  

 

        

         na sále KD v Kolešovicích.              

Vstupné: dospělí: 50,- Kč, děti 30,- Kč.  

Pro zábavu hraje Jan Ladra. 



 

 

Základní škola a Mateřská škola Kolešovice  

AKTUALITY Z MATEŘSKÉ ŠKOLKY 

TAJEMSTVÍ NAŠEHO TĚLA ODHALENO!  

V pondělí 28. listopadu 2016 děti z ma-

teřské školy a děti z první třídy Základní 

školy Kolešovice absolvovaly vzdělávací 

workshop, zaměřený na téma lidské tělo.  

V rámci programu „Tajemství našeho 

těla“ se s dětmi vydáváme na putování 

světem lidského těla, kdy poznají základy 

biologie a dozvědí se mnoho zajímavých 

informací o stavbě a funkci jednotlivých 

orgánových soustav. Děti si vyzkoušely 

jak fungují plíce, žaludek, kostra, mozek 

a to vše pod dohledem krvinky Dáši, jejíž 

postavičku si poté vyrobily a odnesly 

domů. Vysvětlili jsme si také, co je zdra-

vá výživa a důležitost zdravého životního 

stylu, vše vtipnou a zábavnou formou.  

Moc rádi bychom touto cestou poděkovali všem pa-

ním učitelkám a vedení školy za to, že umožnily dě-

tem absolvovat tento program. „Všechny děti byly 

skvělé a my moc děkujeme za prima den strávený      

u vás,“ dodává Zbyněk Pokorný, lektor kurzů ve spo-

lečnosti Zdravotníci s.r.o.  

 

Naše školka přináší poslední zprávičky z roku 2016. 

Určitě jsme ve školce neulehli k zimnímu spánku. 

Prosinec byl velmi pestrý, co se týče akcí, které MŠ 

pořádala. 

 Hudební pořad Jiří Bílý 

 Vánoční besídka a návstěva sv. Mikuláše 

 Koncert The Smallpeople 

 Kouzelnické představení 

 Vánoční divadlo z Bedny      Darina Drozdová, učitelka MŠ 

AKTUALITY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY  

DEN DĚTSKÝCH SPONZORŮ 

 

Dne 8. 11. 2016 se konal v ZOO Praha Den dětských sponzo-

rů. Vstupné bylo symbolické, tak se exkurze zúčastnili žáci 

druhého stupně za odměnu. Byli jsme rozděleni do družstev 

(po 5 – 6 žácích) a plnili jsme úkoly. Viděli jsme spoustu zají-

mavého  a také ukázku výcviku černého prasátka Pepiny. Pra-

sátko bylo moc šikovné a vtipné. Počasí nám přálo, bylo slu-

nečno. Tato exkurze se nám velice líbila. Těšíme se na příští 

rok. 

      

 Žákyně VIII. třídy (S. Mendíková a  A. Toušková) 

 

 



 

 

STUDIO KARAVANA 

 

29. 11. 2016 naši školu navštívilo STUDIO KARAVA-

NA. Divadlo přijelo s naučným, interaktivním progra-

mem. Žáci se dozvěděli určité zajímavosti z některých 

zemí Asie. Také si zasoutěžili a dostali diplomy.       

Představení se všem líbilo. 

    za kolektiv Mgr. J. Kreislová  

 

LISTOPADOVÉ FLORBALOVÉ DNY  

 

V již tradičních listopadových florbalových turnajích se 

škola z Kolešovic neztratila a zaznamenala velmi pěkné 

výsledky. Největším úspěchem bylo třetí místo v katego-

rii mladších děvčat, která s přehledem vyhrála svoji zá-

kladní skupinu, kde zvítězila ve všech zápasech. Jedinou 

porážku zaznamenala děvčata v semifinále, kde prohrála 

s Gymnáziem z Rakovníka těsně 0:1. V souboji o třetí 

místo opětovně porazila naše děvčata 3. ZŠ Rakovník 

poměrem branek 2:1. O bronzovou medaili se zasloužila 

především naše nejlepší hráčka Míša Ferštlová, k ní se 

přidala další, velmi dobře hrající Julie Dýbová, Kamča 

Břinčilová, Nikola Hrdličková i střídající Helča Jarošová 

s Lucií Krobovou. V brance si úspěšně zachytala Majda 

Laštůvková. Holkám gratulujeme. 

Ani starší chlapci se neztratili a ze základní skupiny po-

stupovali z druhého místa do kvalifikace o finálovou 

účast. Kvalifikaci vyhráli a postoupili, ve finále se už 

tolik nedařilo a čtvrté místo je pro nás velkým úspě-

chem. V sestavě našich kluků si nejvíce minut odehrál 

nejlepší útočník našich Honza Jiroušek, v obraně nastu-

povali Karel Louček s Kevinem Gáborem, Štefanem 

Gáborem. V útoku si zahrál David Krýl a pak střídající 

Dominik Mišovec, Šimon Strnad s Tomášem Maršíkem 

a Jirkou Rezankou. V bráně nám vydatně pomohl Zde-

něk Růžička. 

Posledním v řadě úspěšných celků se na palubovce 1.ZŠ 

v Rakovníku představilo družstvo starších děvčat, které 

v sestavě Káťa Veverková, Sára Mendíková, Alenka 

Vojáčková, Julie Dýbová, Míša Ferštlová, Kamča Břin-

čilová,Vanessa Březinová, Simča Ježíková vybojovala 

krásné páté místo a završila tak úspěšné účinkování ško-

ly v Kolešovicích ve florbalových okresních kolech. 

         Mgr. Ladislav Fukárek 

 

MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA 

 

5. prosince, tak jako každý rok, zavítali do naší školy        

a školky Mikuláš, andělé a čerti. Hodné děti se ničeho 

bát nemusely, zato řada zlobivých raději zůstala doma.    

Mikuláš s čerty a anděly nejdříve navštívili mateřskou 

školku, kde mu děti zazpívaly a slíbily, že už budou hod-

né. Dostaly sladkosti a čerti jim na památku načernili 

tvářičky, aby nezapomněly, co slíbily. 

Na základní škole bylo už zlobivých více. Většinou se 

Mikuláš z černých listin od čertů dozvěděl, že děti neno-

sí úkoly a pomůcky, zlobí, jsou ošklivé ke svým kamará-

dům, chodí pozdě do školy nebo jsou o hodiny upovída-

né a nedávají pozor. Našla se ale i řada hodných žáků, 

kteří si sladkou odměnu zasloužili. Ostatní se museli 

vykoupit básničkou nebo písničkou, aby si je čerti 

s sebou neodnesli. Ty nejzlobivější ale ten den poznal 

každý, protože je čerti za trest nejvíc načernili. 

             Mgr. Zuzana Krýsová 

 

VÁNOČNÍ KONCERT 

 

V pondělí 12. prosince 2016 odpoledne se sál kolešovic-

kého kulturního domu hemžil samými mladými zpěváky 

a hudebníky. Do Kolešovic totiž přivítala Základní umě-

lecká škola z Rakovníka a kapela The Smallpeople 

s vánočním koncertem. Mladí „malí lidé“ zazpívali a 

zahráli pod vedením Mgr. Leoše Janouška a Martiny 

Polanové nejrůznější populární písně vánoční i nevánoč-

ní. Koncert byl výborný, atmosféra skvělá, podání všech 

účinkujících výtečné. Program tak mile zpestřil předvá-

noční adventní čas nejen žákům i pedagogům základní 

školy a dětem z mateřské školy, ale později i večer míst-

ním občanům.  Děkujeme a věříme, že nás tato hudební 

skupina navštíví i v příštím roce.    Mgr. Eva Chalupová 

 

VÁNOCE A JEJICH POEZIE 

 

14. 12. 2016 k nám opět zavítali herci z divadla pro děti 

v Karlových Varech s představením "Vánoce a jejich 

poezie". Žáci vytvářeli živý betlém. Celé představení 

bylo proloženo známými koledami, které si všichni s 

chutí zazpívali.           Za kolektiv Mgr. J. Kreislová 



 

 

VÁNOČNÍ BESÍDKA A JARMARK. 

Dne 21. 12. 2016 proběhla vánoční besídka a jarmark. 

Všechna vystoupení žáků měla úspěch. Velký dík patří 

hlavně jejich pedagogům, kteří vše s žáky nacvičili.   

Jarmark byl plný zajímavých výrobků a dobrot, vybrat si 

mohl každý. 

    Mgr. J. Veselá 

CESTA KOLEM SVĚTA  

6. ledna k nám zavítalo divadlo Letadlo s představením 

"Cesta kolem světa". Žáci společně navštívili město   

Paříž, Londýn, New York, Peking, Moskvu a poznali      

i určité pamětihodnosti v zemích těchto měst. Společně, 

herní formou, si zopakovali dopravní značky. Představe-

ní bylo zajímavé i naučné. Všem se nám líbilo. 

   za kolektiv Mgr. J. Kreislová  

Kulturní přehled aneb co bylo . . .  

Vánoční koncert 

Na chvíli se zastavit v předvánočním čase nám umožnila kapela 

The SmallPeople ze Základní umělecké školy v Rakovníku, která 

si ve svém nabitém programu našla místo pro dvě  vystoupení 

v naší obci 12. prosince v kulturním domě.  První vystoupení se 

uskutečnilo krátce po poledni pro žáky základní a mateřské školy 

a večer od 18 hodin si kapelu poslechla veřejnost.  Kapela slože-

ná ze žáků umělecké školy vystoupila s písněmi, které se objevily 

na jejich třetím CD pod názvem Dopisy Ježíškovi.  Oba koncerty  

měly velký úspěch. Překvapivě plné hlediště při večerním vystou-

pení odměnilo vystupující    dlouhotrvajícím  potleskem. O do-

jemný závěr se postarali žáci kapely, kteří poděkovali svým učite-

lům za čas, který jim věnují. Leoš Janoušek, který působil před 

lety na naší základní škole, zase poděkoval přítomným a obci za 

vřelé přijetí.  Děkujeme všem a těšíme se na další návštěvu kape-

ly.                                                                                                                                                  

      - jp - 

Poslední den vánoční – svátek Tří králů 

Den, kdy se světí křestní voda, žehnají se řeky, žehnají se domy, 

koledníci se vydávají na koledu a křídou se píší písmena K+M+B 

na domovní dveře. Nejsou to začáteční písmena králů, ale zkratka 

latinského Christus mansionem Benedikt - Kristus nechť požehná 

tomuto domu. I  některé z vás možná  letos navštívili koledníci. 

Zasněžený, mrazivý podvečer, dva dětské hlásky s jedním 

„otcovským“ a jasné zvučné tóny kytary. Nechyběly ani příslušné 

kostýmy. Milá, obnovená tradice. Všem třem chlapcům Košťálo-

vým moc děkujeme. Bylo to krásné zpestření všedního dne.              

      - li - 

Myslivecký ples  

V sobotu 21. ledna 2017 se na sále Kulturního domu Kolešovice konal tradiční Myslivecký ples. K tanci hrála kapela 

Kastelán. Vstupné bylo 100,- Kč. Sál nebyl zcela zaplněn, ale 80 prodaných vstupenek je vcelku slušná návštěva. 

Zejména pak tombola se myslivcům vydařila. První cenu koloucha si odnesla Veronika Čečrdlová. Druhá až čtvrtá 

cena bylo divoké prase, které si postupně odnesli Vladimír Hurt, Lenka Javůrková a Jitka Ritterová, která cenu věno-

vala Vachatům.           - bp -  

         



 

 

Počasí v obci. Jak bylo ? 

L I S T O P A D   

T EP L O TY V L I S TOP AD U [ ° C]  
SR Á ŽK Y V L I S TOP A DU 

[ l / m 2 ]  

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum 

2014 14,5 01.11.2014  0,5 28.11.2014 5,96 22,0 19,0 18.11.2014 

2015 18,0 07.11.2015   - 5,5 14.11.2015 6,16 43,0 15,0 20.11.2015 

2016 13,5 18.11.2016   - 7,0 30.11.2016 2,93 27,0 8,0 22.11.2016 

P R O S I N E C       

T EP L O TY V PRO S I N CI  [ °C]  
SR Á ŽK Y V  PRO S IN C I 

[ l / m 2 ]  

rok Max. Datum Min. 
Datum 

průměr celkové Max. datum 

2014 12,0 19.12.2014  - 10,5 30.12.2014 2,38 28,0 12,0 02.12.2014 

2015 13,0 26.12.2015 - 7,0 31.12.2015   4,67 16,5 6,5 12.12.2015 

2016 10,5 10.12.2016 - 9,0 31.12.2016   0,54 10,0 4,0 23.12.2016 

tisk Kolešovické  l i s ty  vydává obec Kolešovice. Počet výtisků  120 ks.                                                                                                       

Vy davatel :   obec Kolešovice, 270 02 Kolešovice č.p. 212  – telefon: 313 582 296, IČ 00243884,  www.kolesovice.cz                                                

Evidenční číslo periodického tisku: MK ČR E 18577. Texty neprošly jazykovou úpravou.                                                                             

Adresa pro zasí lání  pří spěv ků a  inzerátů : obec@kolesovice.cz / Uzávěrka pří št ího č ís la : 21.03.2017 

ŽIVOTNÍ JUBILEUM V LEDNU A ÚNORU LETOŠNÍHO ROKU OSLAVÍ  

 J a r o s l a v  K o v á ř   

L u d m i l a  S l a b á   

M i l a n  Č e r n o h o r s k ý   

J i ř í  S e m a n   

K a t a r í n a  F o l b r o v á   

M a r i e  M a t ě j k o v á   

O l d ř i c h  M a z a n e c      

      * gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let  a po 80 roce každý rok  

  PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LET 

Společenská kronika   

  
 Dne 7. prosince 2016 nás opustila naše spoluobčanka paní Jaros lava Novotná.     

           Č e s t  j e j í  p a m á t c e  ! 

VÍTÁME NOVÉ OBČÁNKY MEZI OBYVATELE NAŠÍ OBCE 

           Karolína  Slabá             *  4. prosince 2016 

            KAROLÍNCE  PŘEJEME KRÁSNÝ A SPOKOJENÝ ŽIVOT.                                    

         ŠŤASTNÝM RODIČŮM BLAHOPŘEJEME !  

http://www.kolesovice.cz/
mailto:obec@kolesovice.cz

